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AJUNTAMENT DE LLUBÍ 
   ILLES BALEARS 
Nº R.E.L. 01070309 
 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA DE LA COMISSIÓ INFORMAT IVA PERMANENT 
GENERAL DE DÍA 15  DE GENER  DE 2014.  
 
Data:   15 de gener de  2014 
Caràcter: ordinari 
Convocatòria: primera 
Inici:   20,00   hores 
Fi:     21,00 hores 
Lloc: sala de sessions de la Casa Consistorial de Llubí 
Persones assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º  Tinent de batlle,  Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
-  Regidor,  Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa:  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la corporació 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
Oberta la sessió pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació que 
formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior  (Sessió ordinària de dia 11 de desembre de 
2013)  i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per unanimitat dels assistents.  
 
 
2.- EXAMEN MODIFICACIÓ ÀMBIT D’ACTUACIÓ UAC2.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 10 de gener 2014,  que deia: 
 
“En data 24 d’agost de 2012 la Junta de Compensació de l’UAC – 2 va celebrar reunió al qual 
al punt de l’ordre del dia número 1 es proposa la modificació de l’àmbit d’actuació de la Junta 
de Compensació, essent aprovat per més del 60% del percentatge de participació de la Junta. 
 
En data 10 de setembre de 2012 (NRE 1508) la presidenta de la Junta de Compensació de 
l’UAC – 2 va presentar instància sol·licitant la modificació per part de l’Ajuntament de la 
delimitació de l’àmbit d’actuació previst a les NN.SS. 
 
Exclusions: 

- Finca registral 5425 amb referència cadastral 1048701ED0914N0001QQ propietat de la 
Sra. Maria Salvà Torrens. 
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- Finca registral 5424 amb referència cadastral 1048702ED0914N0001PQ propietat del 
Sr. Joan Torrens Alomar. 

- Finca registral 5420 amb referència cadastral1048703ED0914N0001LQ propietat del Sr. 
Sebastián Torrens Alomar. 

- Finca registral 5423 amb referència cadastral1048704ED0914N0001TQ propietat del Sr. 
Miquel Torrens Alomar. 

 
Inclusions: 

- Finca 2184N amb referència cadastral 1048910ED0914N0001JQ propietat de la Sra. 
Catalina Ferragut Alomar (Totalitat de la finca) 

- Finca 2810 amb referència cadastral 1048910ED0914N0001EQ propietat del Sr. Jaime 
Serra Pons (Totalitat de la finca) 

 
En data 18/02/2013 s’aprova definitivament  per part de l’Ajuntament Ple el canvi de delimitació 
de l’àmbit d’actuació UAC 2 de les NN.SS de Llubí. 
 
Aquest acord va ser revocat per part de l’Ajuntament Ple en sessió extraordinària de dia 
02/12/2013 a requeriment del Consell de Mallorca i es fa necessari incoar una nova proposta 
de canvi de delimitació a fi que per part d’aquest Ajuntament s’incoi un nou expedient 
administratiu encaminat a la modificació del canvi de delimitació de l’UAC 2 NN.SS de Llubí. 
 
En data 10/01/2014 (NRE 33) la Presidenta de la Junta de Compensació de l’UAC 2 presenta 
instància sol·licitant la ratificació de l’acord. 
 
Per tot això, vist l’informe del Secretari-Interventor, PROPOSO al Ple l’adopció del present 
ACORD:  
 
Primer.-  Aprovar la modificació de l’àmbit d’actuació de l’UAC – 2 d’acord amb la sol·licitud de 
la Junta de Compensació i conforme al plànol U3 de les NN.SS. 
 
Segon.-  Publicar el present acord al BOIB i pàgina web de l’Ajuntament (www.ajllubi.net) per la 
presentació de les al·legacions corresponents. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 

 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta abans descrita. 
 
 
3.- EXAMEN MOCIÓ PSM-EN DE DECLARACIÓ DELS SÍMBOLS D’INTERÈS LOCAL I A 
FAVOR DE LA LLIBERTAT D’EXPRESSIÓ.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 28 de desembre  2013,  que 
deia: 
 
“L’article 4 de la Llei sobre l’ús dels símbols institucionals de les Illes Balears aprovada pel 
parlament de les Illes Balears en sessió de dia 19 de desembre, estableix una prohibició genèrica 
a l’ús dels símbols en els moble i immobles afectes als serveis públics propis de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears, exceptuant-ne els oficials, per exemple, les banderes, ensenyes, 
els escuts i els “altres símbols distintius” acordats per les corporacions locals.  Així mateix, l’apartat 
2 b) de l’article 4 de la llei sobre l’ús del símbols també permet aquells altres símbols 
“representatius de declaracions oficials d’interès socials, autonòmic, nacional o internacional”. 
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L’Estatut d’autonomia (art. 88.1); la Constitució espanyola (art. 20.1); la Declaració de Drets 
Humans; els Pactes Internacionals de drets civils i polítics i de drets econòmics, socials i culturals; i 
la Convenció europea de Drets de l’Home i Llibertats Fonamentals, consagren com a dret 
fonamental expressar i difondre lliurament pensaments, idees i opinions mitjançant la paraula, 
l’escriptura o qualsevol altre mitjà.   La Constitució precisa que “l’exercici d’aquest dret no podrà 
ser restringit per mitjà de cap tipus de censura prèvia”.  Els ajuntaments com a poder públic tenen 
el deure de respectar, protegir i promoure els drets fonamentals, entre aquests el de la llibertat 
d’expressió i el dret a la participació plural de la societat civil en la vida pública, a opinar, a dissentir 
i a manifestar qualsevol desacord, a través de diferents formes expressives. 
 
La senyera de les quatre barres és un símbol tradicional de la identitat de Mallorca i de les Illes 
Balears, i també com a expressió del compromís simbòlic de Llubí, formant part essencial de la 
bandera oficial del municipi com també passa entre banderes i escuts d’altres municipis de 
Mallorca, per la qual cosa escau declarar-lo formalment com a símbol d’interès local als efectes de 
l’article 4 de la Llei de símbols. 
 
Així mateix moltes escoles, instituts i centres educatius han adoptat un llaç amb la senyera de les 
quatre barres com a expressió del compromís amb la llengua catalana, la llengua pròpia de les 
Illes Balears, i la seva normalització, per la qual cosa la declaració oficial d’aquest ajuntament les 
preservarà, pel que fa a aquest símbol , de la ignomínia d’una censura prèvia governamental. A 
més, l’ajuntament declara el seu respecte per la llibertat dels centres per fer servir els símbols que 
considerin adients en la seva tasca cívica-educativa i ofereix el seu suport davant qualsevol 
intromissió governamental contra la llibertat d’expressió. 
  
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Llubí adopta els següents Acords: 
 
Primer.- Declarar la senyera de les quatre barres (inclòs el llaç quadribarrat) com a símbol oficial 
d’interès local als efectes de l’apartat 2) b) de l’article 4 de la Llei sobre l’ús dels símbols oficials de 
la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. 
 
Segon.-  Declarar es respecte a les manifestacions simbòliques aprovades pels centres escolars 
del municipi i oferir el suport municipal davant qualsevol intromissió governamental contra la 
llibertat d’expressió”. 
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
moció abans descrita. 
 
 
4.- EXAMEN MOCIÓ CXI  EN CONTRA DE LA PRIVATITZACIÓ  DELS AEROPORTS DE LES 
ILLES BALEARS I A FAVOR D’UN MODEL DE GESTIÓ INDIVI DUALITZAT I AMB 
PARTICIPACIÓ DE LES INSTITUCIONS BALEARS.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal CxI, de data 10 de gener  2014,  que deia: 
 
“Exposició de motius 
L’anunci per part del consejo consultivo de privatizaciones de l’aprovació de la privatització de 
l’empresa estatal Aena-Aeropuertos S.A. inicia un procés que pot donar com a resultat un model 
aeroportuari en que un reduït grup d’inversors controlin de forma conjunta la totalitat dels aeroports 
de l’estat Espanyol. 



 4

 
Aquest procés cobra una especial importància per les Illes Balears on la mobilitat dels seus 
ciutadans depenen gairebé exclusivament del transport aeri, per tant aquest procés de 
privatització pot generar molta inseguretat per als ciutadans d’aquesta comunitat. 
 
S’ha de tenir en compte que els aeroports són la porta d’entrada de la pràctica totalitat dels turistes 
i, per tant, qualsevol canvi al model de gestió i de propietat pot afectar negativament al principal 
motor de la nostra economia. 
 
Posar els nostres aeroports en mans d’un reduït grup empresarial, que prioritzarà els interessos 
econòmics per sobre dels generals, és un risc que la nostra comunitat no es pot permetre i manco 
dins un context de crisis generalitzada com l’actual.  Els nostres aeroports no han d’estar al servei 
del compte de resultats d’Aena o d’un grup d’inversors  si no al servei d’aquesta terra, de les seves 
empreses i de la seva gent.  La gestió privada d’un servei tan estratègic, en règim de monopoli i 
sense control per part de les nostres institucions, és un risc que no es podem permetre ja que 
afecta as un element essencial de la nostra economia (turisme) i del nostre benestar 
(connectivitat).   
 
Un altre risc afegit i molt preocupant és la influència negativa que pot tenir el procés privatitzador 
sobre les illes de Menorca i Eivissa, les quals veuen sotmeses les seves rutes a declaracions 
d’Obligació de Servei Públic i que el procés pot empitjorar encara més la seva escassa 
connectivitat. 
 
El Parlament de les Illes Balears aprovà per unanimitat al febrer del 2011 una iniciativa demanant 
al Govern Central que excloguessin d’una possible privatització als aeroports de Balears, alhora 
que en sol·licitava una cogestió conjunta dels centres aeroportuaris, sempre tenint en compte les 
necessitats dels ciutadans per sobre dels interessos privats.  En contra de la privatització també 
s’han manifestat en diferents ocasions, associacions empresàries, molt recentment la federació 
Hotelera i la Cambra de Comerç de Mallorca, sindicats, ...  En definitiva la societat civil b alear. 
 
Tal com s’ha pogut constatar als darrers anys, el conjunt dels aeroports de Balears al contrari de la 
majoria de l’Estat són rendibles econòmicament i el seus beneficis es destinen a cobrir pèrdues 
d’altres aeroports de la xarxa d’AENA fruits d’errònies decisions polítiques.  Entenem que els 
beneficis haurien de ser una eina que generés recursos per a la nostra economia i que permetés 
una major competitivitat a través d’una baixada de les taxes aeroportuàries. 
 
En base a tot l’exposat proposam al Ple de l’Ajuntament de Llubí que adopti  els següents 
ACORDS: 
  
Primer.- manifestar el rebuig al procés privatitzador d’Aena pel que afecta als aeroports insulars, ja 
que no es té en compte l’opinió d’aquesta comunitat autònoma, posada de manifest al Parlament 
de les Illes Balears. 
 
Segon.- manifestar el rebuig a l’informe del Consejo Consultivo de Privatizaciones que en cap 
moment fa menció sobre la funció social dels aeroports insulars, ni a la participació de les 
comunitats autònomes a la seva gestió. 
 
Tercer.- Demanar que els aeroports illencs, donada la seva peculiaritat  d’interès públic i general 
per a la seva població, quedin exclosos d’aquest procés de privatització en conjunt, ja que 
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l’economia i el desenvolupament de les Illes Balears han de dependre de la nostra realitat social i 
turística. 
 
Quart.-  Instar al Govern de les Illes Balears a donar les passes necessàries perquè en la gestió 
dels aeroports de Balears es tengui en compte que els nostres aeroports compleixen una funció 
social i econò0mica essencial per una comunitat insular com la nostra i que, per tant, han de ser 
gestionats individualment, amb una participació decisiva de les nostres institucions. 
 
Cinquè.- Notificar el contingut del present acord al Consejo Consultivo de Privatizaciones, a 
l’empresa AENA, S.A. , al Ministerio de Fomento del Gobierno de Espanya i al Govern Balear.” 
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
moció abans descrita. 
 
 
ALTRES INFORMACIONS: 
Per part del Sr. Batlle es va informar als reunits dels següents assumptes: 
 
-En data  14-01-2014, es va obrir el punt juvenil a la Biblioteca Municipal, que romandrà obert el 
sdijous i divendres de 18 a 20 hores. 
-Degut a la darrera ona de robatoris produïts a Llubí, s’ha remès escrit i s’ha tingut reunió amb la 
Guàrdia Civil per tractar el tema de la seguretat ciutadana a Llubí. 
-En data 3 de febrer, començaran les obres de “Condicionament i millora del carrer Son Bordoi”. 
-Divendres, dia 17 de gener, a la plaça de l’Església, tindran lloc les beneïdes de Sant Antoni. 
-La regidora de serveis socials, Sra. Margalida Gelabert, ha fet entrega a Càrites de les joguines 
recollides per l’Ajuntament. 
-S’ha finalitzat el  batxeo per diferents carrers del poble. 
-S’ha produït un increment de l’abocament d’escombreries al Punt Verd, des de que no hi cap 
responsable. 
   
   
I sense més assumptes per tractar, per ordre del Sr. President s'aixeca la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del què com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis  Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


